
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr LIII/2021 

LIII sesja w dniu 12 listopada 2021 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady LIII sesji nadzwyczajnej Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 15:07  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Sylwester Różycki i powitał radnych, Pana Wójta Henryka 

Nosowskiego oraz Pana Piotra Grelę Kierownika Referatu RGK. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Wiesława Kaczyńska 

2. Karol Białas  

3. Małgorzata Burek – uczestnictwo zdalne, 

4. Maria Deja  

5. Maria Gajewska  

6. Adam Stańczyk  

7. Sylwester Różycki  

8. Ewelina Suligowska – uczestnictwo zdalne, 

9. Katarzyna Taras  

10. Monika Wiecheć  

11. Mariusz Wojcieszak 

12. Artur Zasada  

13. Bogdan Zdon  

14. Renata Bączek 

Nieobecny (1) 

1. Mariusz Mirecki 

 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził że w obradach 

uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady 

Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał  p. Dariusza Kaczora. 

 

 

 



2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady  zapytał, czy ktoś ma wnioski bądź uwagi do przedstawionego porządku 

obrad.  

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenia porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , 

Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras, 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon,  

NIEOBECNI (1) 

Mariusz Mirecki 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty.  

 

3. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy 

- Komunikat Nr 2 Wójta Gminy Orońsko w sprawie dębu w Wałsnowie – przekażę po sesji 

Przewodniczącym Komisji kopię komunikatu, 

- Informacja w sprawie dębu w Wałsnowie od Stowarzyszenia Ekologicznego „Eko Orońsko”, 

- pismo do wiadomości od OSP Orońsko w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na 

zakup wyposażenia torby medycznej – przekazano do Komisji Finansowo-Budżetowej, 

- doręczenie odpisu postanowienia od WSA dotyczące odrzucenia skargi odnośnie stwierdzenia 

nieważności uchwały nr 198/2021 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta. 

- wniosek o udostępnienie informacji publicznej od Stowarzyszenia Ekologicznego „Eko 

Orońsko”, 

- informacja Wójta Gminy Orońsko w sprawie oświadczeń majątkowych kierowników 

jednostek organizacyjnych, 

- odpowiedź na wniosek Radnego Pana Bogdana Zdona – do wiadomości,  

- skarga od mieszkańców miejscowości Wałsnów w sprawie dębu w Wałsnowie, 

- wniosek o nadanie tytułu obywatela honorowego dla mieszkańca Gminy Orońsko. 

 

 



4. Informacje Wójta Gminy za okres między sesjami. 

Pan Wójt przedstawił poniższe informacje: 

- Zakończył się Narodowy Spis Powszechny Ludności i Mieszkań, 

- W naszej gminie przeciwko COIVD-19 zaszczepiło się 2 335 osób, 

- Ruszyły szczepienia przeciwko grypie, 

- Gmina Orońsko w ramach programu Cyfrowa Polska wystąpiła z wnioskami o zaopatrzenie 

w laptopy dzieci z terenów po Państwowych Gospodarstwach Rolnych, 

- W ramach powyższego programu otrzymaliśmy bon na 178 000 zł, z którego zakupiony 

zostanie nowoczesny sprzęt do urzędu. 

- Powiatowy Lekarz Weterynarii informuje o wściekliźnie oraz akcji szczepienia lisów, 

- W ramach programu Polski Ład otrzymaliśmy 2 800 000 zł na utworzenie drogi  

w Tomaszowie. 

Następnie rozmawiano na temat planowanych do realizacji zadań inwestycyjnych.  

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały. Powiedział, że musimy podjąć  

tą uchwałę w celu wyboru pełnomocnika innego niż Pan Wójt, czyli w imieniu 

Przewodniczącego Rady. Na mocy tej uchwały będę mógł wybrać pełnomocnika, który będzie 

reprezentował Radę. Dodał, że wojewoda utrzymał w mocy uchwałę. Wojewódzki Sąd 

Administracyjny odrzucił sprawę, wypowiedział się, że właściwym w tej kwestii jest sąd pracy. 

Poinformował o ustawowych podwyżkach dla wójtów.  

 

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania.  

a) upoważnienia Przewodniczącego Rady Gminy do występowania w imieniu Rady Gminy w 

Orońsku w postępowaniu toczącym się przed Sądem Rejonowym w Radomiu pod sygn. akt IV 

P 362/21 z powództwa Henryka Nosowskiego 

Głosowano w sprawie: 

upoważnienia Przewodniczącego Rady Gminy do występowania w imieniu Rady Gminy w 

Orońsku w postępowaniu toczącym się przed Sądem Rejonowym w Radomiu pod sygn. akt IV 

P 362/21 z powództwa Henryka Nosowskiego.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Mariusz Mirecki  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LIII/253/2021 w sprawie upoważnienia 

Przewodniczącego Rady Gminy do występowania w imieniu Rady Gminy w Orońsku  

w postępowaniu toczącym się przed Sądem Rejonowym w Radomiu pod sygn. akt IV P 362/21 

z powództwa Henryka Nosowskiego została przyjęta. 

 

6. Wolne wnioski 

Pan Wojcieszak złożył wniosek o rozpowszechnienie informacji o wymianie źródeł ciepła z 

programu OZE dla mieszkańców, żeby znalazła się na tablicy ogłoszeń w każdym sołectwie. 

Pani Gajewska przeczytała pytania zadane przez mieszkańców wsi Wałsnów w sprawie dębu 

w Wałsnowie.  

Cyt.:  

„1. W swoim komunikacie opublikowanym w dniu 8.10.2021 r. napisał Pan – A ponadto 

podejmę działania mające na celu uzyskania szczegółowej oceny zdrowotności drzewa, jego 

stateczności, ryzyka upadku oraz ewentualne dalsze cięcia korekcyjne konarów i gałęzi, a także 

inne działania społeczne. Jednak w odpowiedzi na dostęp do informacji publicznej wysłanej 

przez stowarzyszenie „Eko Orońsko” w dniu 21.10.2021 (odpowiedzi udzielono 29.10.2021) 

na pytanie nr 4  

Czy zostały wykonane testy obciążeniowe i tomografia komputerowa, odpowiedź brzmi:  

Urząd Gminy nie zlecał testów obciążeniowych i tomografii komputerowej dębu. W tej chwili 

nie planuje wykonywania takich badań, choć nie wykluczam ich wykonania w przyszłości jeśli 

zajdą takie okoliczności.  

Więc pytanie brzmi, czy mamy wierzyć słowom Pana Wójta z dnia 08.10.2021r, gdzie 

deklaruje Pan wykonanie takich badań (testy obciążeniowe są najbardziej miarodajną metodą 

oceny stabilności drzewa), czy słowom z dnia 20.10.2021, że stwierdza Pan, że nie zamierza 

takich badań przeprowadzić? – koniec cytatu” 

Cyt.: 

„2. W innej części komunikatu stwierdzono wieloletnią ingerencję człowieka i obcinanie 

konarów gałęzi tak, że korona drzewa została zdeformowana a pień posiada liczne ubytki kory 



przez co stan zdrowotny drzewa oceniono, jako zły, co w kontekście jego rozmiarów i miejsca 

pozwalało stwierdzić i potwierdzić obawy mieszkańców, że dąb stanowi realne zagrożenie  

dla ludzi tam zamieszkałych, uczestników ruchu drogowego (pieszych kierowców, pasażerów) 

oraz mienia. Jednak w odpowiedzi na dostęp do informacji publicznej na pytanie:  

Czy urząd gminy posiada informację czy w latach ubiegłych miały miejsce w Wałsnowie 

wypadki drogowe i kolizje z udziałem dębu rosnącego na środku drogi odpowiedź brzmi – 

Urząd Gminy nie prowadzi rejestru wypadków i kolizji drogowych.  

Dalej w odpowiedzi uzasadnia Pan, że zagrożenie stanowi wyłamanie pnia i gałęzi? Skoro tak, 

to dlaczego takiego zagrożenia nie stanowi bardzo wiele drzew, które z linii lasu wystają bardzo 

mocno nad linię rzeczonej drogi gminnej (w wielu miejscach sporo ponad 50% pasa drogi mają 

mocni nad pas drogi gminnej pochylone cale pnie, a dąb, który pień ma prosty i jest tylko 

jednym drzewem nagle zaczął takie zagrożenie stanowić” – koniec cytatu. Pani Gajewska 

zakończyła czytanie pisma od mieszkańców Wałsnowa. Poprosiła Pana Wójta, aby odniósł  

się w formie pisemnej.  

Pan Wójt odpowiedział, że oczywiście się odniesie. Nadmienił, że dysponujemy ekspertyzą  

i to będzie przedmiotem komunikatu nr 3. Pytania bardzo proszę złożyć w formie pisemnej.  

Są one szczegółowe i rozległe. Niezwłocznie się do nich ustosunkuje. 

Pani Kaczyńska zapytała, co z drogą w Chronowie. 

Pan Wójt odpowiedział, że wszystko się trochę przedłuża, ale wszystkie formalności są już 

spełnione.  

Pan Grela dodał, że wczoraj nastąpiło przekazanie terenu budowy dla firmy realizującej  

to zadanie. Prace ruszą na dniach. Termin wykonania jest do 30 listopada.  

Pan Zasada zadał pytanie w sprawie utworzenia drogi w Wólce Guzowskiej. 

Pan Grela odpowiedział, że została podpisana umowa z geodetą. Droga w kierunku Chronówka 

zostanie wykonana na odcinku 170 m.  

Pan Zdon zadał pytanie w sprawie przepustu. 

Pan Grela odpowiedział, że pracownicy próbowali go przepchać. Udało się to zrobić, woda 

zaczęła się sączyć, ale wszystko jest bardzo zarośnięte. Prawdopodobnie trzeba będzie  

go rozebrać, ale droga jest przejezdna.  

Droga za lasem jest w fazie przedstawienie projektu wariantów. Będziemy to zadanie przenosić 

do wydatków niewygasających. Budowa chodnika na ul. Zagórskiej jeszcze się nie rozpoczęła 

trwają ostatnie uzgodnienia i ustalenia, zobaczymy czy pogoda pozwoli na realizację,  

jeśli nie to przeniesiemy to zadanie do wydatków niewygasających.  



Pan Różycki zadał pytanie w sprawie budowy kolektora sanitarnego na ul. Dworskiej. Czy 

droga wróci do stanu pierwotnego? Czy grubość i rodzaj kruszywa będzie ten sam.  

Pan Grela odpowiedział, że nawierzchnia jest przywrócona do tego samego stanu. Cieszmy się, 

z tej kanalizacji. Mam potwierdzenie od Inspektora Nadzoru. Następnie odniósł się do prac na 

ul. Wesołej oraz przedstawił informację na temat pozyskania działki pod plac zabaw w m. 

Dobrut. 

 

7. Zamknięcie obrad 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Sylwester Różycki 

zamknął o godz. 15:50 obrady LIII sesji.  

            Protokołował                                                       Przewodniczący Rady Gminy 

       /-/ Dariusz Kaczor                                                               /-/  Sylwester Różycki 

Pełne nagranie z LIII sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/ w zakładce – „nagrania z sesji.” 

http://www.bip.oronsko.pl/

